
Referat af skolebestyrelsesmøde 

Onsdag d. 20. april 2022 kl. 17.00-19.30. 

Fællessalen 

 

Mødedeltagere:  

Forældrerepræsentanter: Karen Ethelberg Ejerskov, Mustafa Diken, Heidi Buch, René Simonsen Slabiak, Tanja Grube Madsen (deltog 

fra kl. 18.15) og Jena Nielsen (forlod mødet kl. 19.00) 

 

Suppleanter:  

 

Gæst: Thomas Flindt Haarh (TF), 

 

Medarbejdere: John Francis Corrigan (JC) og Mette S. Gertz (MS) 

Skoleleder: Jennie Thomsen (JT) 

 

Elevrådsrepræsentanter:  

 

 

Afbud: Lærke Nielsine Toftgaard Pedersen, Malou-Naya Skovgaard Vinther Bækhave og Kristopher Skøtt Larsen, 

 

Mødeleder/ ordstyrer: Karen Ethelberg Ejerskov 

 

Referent: Jennie Thomsen  

 

Næste møde: 9. maj kl. 17-19.30.  



 

 

   

   
Emne   

Formål med punktet   

   

Proces  

kl. 17.00-17.05 

   

   

Pkt. 1. 

Godkendelse af referat   

Godkende og underskrive 

referatet fra mødet i marts. 

 

Referatet fra marts blev godkendt og underskrevet. 

 

 

kl. 17.05-17.20 Pkt. 2. 

Nyt fra elevrådet 

 

Orientering og drøftelse  Nyt fra elevrådet 

 

Læringsmiljøvurdering 

Skolen skal i gang med at lave den lovpligtige 

læringsmiljøvurdering. Clara og Malthe fra elevrådet er 

inviteret ind i dette arbejde, sammen med André og Jennie. 

Clara og Malthe har hver valgt tre spørgsmål ud fra 0.-3. kl. 

rapporten og tre spørgsmål fra 4.-6. kl. rapporten ud, som 

elevrådet skal arbejde videre med på næste elevrådsmøde. 

 

Elevforum 

Lærke og Malou-Naya er via elevforum inviteret til 

København d. 4. maj. De skal sammen med de 

elevrådsformændene på de andre skoler, have rundvisning 

på Christiansborg samt besøge politikeren Bjørn 

Brandenborg 

 

Kl. 17.20-17.45 Pkt. 3. 

Påbegyndelse af ny 

politik 

 

Drøftelse og beslutning 

 

Nyt princip 

JT havde lavet et udkast til det lovpligtige Trafikpolitik på 

Tved Skole. 

 



 Udkastet blev drøftet og rettet til. Endelig godkendelse og 

underskrift sker på næste møde. 

 

kl. 17.45-17.55 Pkt. 4.  

Påbegyndelse af nyt 

princip 

 

Drøftelse og beslutning Påbegyndelse af nyt princip 

JT havde lavet udkast til det lovpligtige Princip for 

undervisningens organisering. De områder, som der ikke 

allerede er udarbejdet princip for i SB, bliver skrevet ind i 

det nye princip.  

 

Drøftelse om lektiehjælp. Skolebestyrelsen har tidligere 

besluttet, at der ikke skal udarbejdes et princip for lektier for 

skolen. På første forældremøde efter sommerferien skal 

lektier drøftes. Forslag til at der er en fælles beslutning på 

årgangen, hvor mange lektier der skal foregå. Som skolen 

bestræber vi os på, at eleverne kun får lektioner for 

hjemme, som de kan klare uden voksenhjælp og det vil 

derfor altid være lektier i kendt stof. I de yngste klasser kan 

der kan forventes lektier i læsning hjemme, som kræver 

forældrehjælp. 

 

Kort drøftelse ift. at der tidligere var understøttende 

undervisning på skemaet, hvor eleverne kunne lave lektier. 

Børnene-skolerne i Svendborg har ikke længere 

understøttende undervisning, da timerne går til 

idrætsskolen-projektet. Dvs. at eleverne i 0.-6. kl. har seks 

lektioner idræt om ugen, i stedet for de to lektion der er 

minimumskravet. 

 

 



I SFO har man flere gange forsøgt med lektieordning i 

SFO-tiden. Der har dog ikke været tilslutning fra børnene til 

dette, da børnene helle vil lege og det støtter SFO´en op 

omkring. Hvis børnene har brug for at lave lektier i SFO´-

tiden, så hjælper vi gerne. Det kommer dog i så fald komme 

til at gå ud over nogle af de andre aktiviteter, som der laves 

i SFO´en. 

 

Princippet blev tilrettet og godkendes på næste SB-møde.  

 

 

Kl. 17.55-18.05 Pkt. 5. 

Godkendelse af princip 

Godkendelse Godkendelse af princip  

Godkendelse af tilrettet Princip for skemalægning.  

 

Skolen har i år arbejdet med et få-lærer-princip. Det 

betyder, at der er færre lærere, som er tilknyttet klassen. 

Få-lærer-princippet gør, at eleverne har færre lærerskift i 

løbet af skoledagen, hvilket er til gavn for eleverne. 

 

Princippet blev godkendt og underskrevet. 

 

 

Kl. 18.05-18.30 Pkt. 6. 

Forældrehenvendelse 

Drøftelse  Forældrehenvendelse 

Skal der udarbejdes et princip for børn med skolevægring 

eller langvarig sygdom? 

 

Vi fortsatte drøftelserne fra sidste SB-møde. 

 

 



Lang drøftelse om skoleværing og hvilke tiltag og indsatser 

der kan sættes i gang. 

 

JT udarbejder information omkring hvad forældre kan 

forvente, hvis deres barn mistrives i skolen. 

Informationsarket drøftes på næste SB-møde og lægges 

efterfølgende på skolens hjemmeside. 

 

Kl. 18.30-18.45 

 

Pkt. 7.  

Skolebestyrelsesvalg 

Orientering og drøftelse Valg til SB 

Der er i alt 8 forældre, som har tilkendegivet, at de gerne vil 

sidde i SB. Vi mangler fortsat to suppleanter. JT kontakter 

den ene forældre ift. hans henvendelse og om han ønsker 

at være medlem af skolebestyrelsen eller om han vil være 

suppleant. 

 

Karen skriver ud til l kontaktforældrene, om to af dem har 

lyst til at blive suppleanter, eller de kender to andre 

forældre, der har lyst til at være med. På Tved Skole er der 

lavet aftale om, at suppleanter inviteres med til alle SB-

mødet og deltager på lige fod med SB-medlemmerne i 

drøftelserne. Hvis vi kommer i en situation, hvor vi skal lave 

afstemning, så har suppleanterne – ligesom ledelsen - 

ingen stemmeret.  

 

På næste SB-møde drøfter vi dette punkt igen.  

 

 



Kl. 18.45-19-05 Pkt. 8.  

Skoleårets planlægning 

Orientering Skoleårets planlægning 

JT og TF informerer om skoleårets planlægning. 

- Processen for fagfordeling 

Vi er i fuld gang med planlægning af næste skoleår. 

Der er fagfordelingsmøde onsdag d. 27. april, hvor vi 

påbegynder fagfordelingen.  

Thomas lægger skemaer d. 17.-18. maj. 

Efterfølgende får lærere skemaerne til gennemsyn 

og skemaerne rettes til. 

Eleverne får skemaerne med hjem i uge 25. 

 

- Fordybelsesdage 

Vi er rigtig glade for vores fordybelsesdage. Næste 

år placeres fordybelsesdagene om onsdagen.  

Der er flere årsager til dette. Det giver et afbræk for 

børnene, at fordybelsesdagen ligger midt på ugen. 

Samtidig giver det bedre arbejdsvilkår for lærere og 

pædagoger. 

Tirsdag bliver mødedag, hvor der bl.a. kan holdes 

møder med forældre. Onsdag afholdes der 

personalemøder o.l. 

 

- Skemalægning 

Fokus på parallellagte timer 

Blanding af kreative og faglige timer. 

 



Timer som kun har 1 time om ugen, forsøges 

lægges på fordybelsesdage. 

 

Vi arbejder med Undervisningsministeriets 

minimumstimetal. Vi er idrætsskole og eleverne har 

derfor seks lektioner idræt om ugen – normalt er to 

lektioner om ugen. Der er derfor ikke har plads til 

flere timer i skemaet.  

Kl. 19.05-19.15 Pkt. 9. 

Nyt fra personalet 

 

Orientering og drøftelse Medarbejderne giver en status på aktuelle emner. 

 

Mette 

I uge 18 er der emneuge på skolen. Temaet er Ole Lund 

Kirkegaard. 

Vi glæder os til skolefesten, som afholdes d. 5. maj kl. 17-

20. Det er flere år siden vi sidste har holdt skolefest. 

 

John 

Værkstederne i SFOén kører rigtig godt og det går godt i 

SFO´en.  

 

FSFO er kommet godt i gang. Pædagogerne i FSFO 

fortæller, at de er starter godt op. De har allerede fået et 

godt samarbejde med forældrene og nogle gode relationer 

til børnene.  

 

 

 



Den nye Pumptrackbane er meget velbesøgt. Flere store 

børn benytter banen efter skoletid. Pædagogerne forsøger 

at lave aftaler, så både store og små børn kan benytte 

banen samtidig. Indtil videre er det gået rigtig fint.  

 

Børnekunstudstilling 

65 børn fra SFO´en har deltage i projektet. Temaet er 

landsstævnet Mærk pulsen – mød magien. 

1200 børn i Svendborg Kommune har samlet deltaget i 

Kunstudstillingen. Der afholdes fernisering hhv. d. 30. april 

og d. 1. maj. Begge dage fra kl. 13-15. Hvert barn, der 

udstiller, modtager tre billetter til ferniseringen.  

 

 

Kl. 19.15-19.25 Pkt. 10. 

Nyt fra ledelsen 

 

Orientering og drøftelse Ledelsen giver en status på aktuelle emner. 

 

Ansættelser og orlov 

Lone Anesen og Mette Madsen har søgt orlov næste 

skoleår.  

Anders Isholm holder orlov fra 1/5-22-31/8-22. LOMA-

boden er derfor lukket i maj, juni og august måned. Der er 

åbnet op for ABC-skolemad alle ugedage i den periode.  

 

Benyttelse af Pumptrackbanen i skoletiden. 

Børnene er rigtig glade for Pumptrackbanen og den bliver 

benyttet flittigt. Skolen ønsker at alle børn bruger 

sikkerhedsudstyr, når de benytter banen. Ordensreglerne 

 



kan tolkes på forskellige måder og vi genbesøger derfor 

ordensreglerne på næste SB-møde. 

 

kl. 19.25 - 19.30   Pkt. 11.  

Evt.    

   

   Næste SB-møde 

 

Forslag til punkter til næste SB-møde 

- Mangfoldige læringsmiljøer og børnesyn. 

- Princip for elektroniske enheder. (Drøftes når der er 

kommet ny SB) 

- PL inviteres med til mødet i juni (PL har ferie 9. maj). 

Status FSF og SFO 

- Informationsark Hvis dit barn mistrives i skolen 

- SB-valg  

- Ordensregler (benyttelse af sikkerhedsudstyr) 

 

 

 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøder 2021-2022 

23. august kl. 17-19.30 

14. september kl. 17-19.30 

13. oktober kl. 17-19.30 

8. november kl. 17-19.30 

13. december kl. 17-20.00 

11. januar kl. 17-19.30 

8. februar kl. 17-19.30 

10. marts kl. 17-19.30 



20. april kl. 17-19.30 

9. maj kl. 17-19.30 

14. juni kl. 17-20.00 

 

 

Dialogmøde 

23. november kl. 17.30 – 19.30 på Tved Skole 

23. marts kl. 17-19 på Byhaveskolen 

8. juni kl. 17-19 på Vestermarksskolen 

 

 

Samrådsmøde med Børne- og Ungeudvalget 

23. november kl. 19.45 – 20.45. 

Afholdes på Tved Skole 


